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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  6 

Datum zasedání:  26. 5. 2021 

Přítomni:  Adámek, Bauerová, Foltisová, Klepek, Pražák, Růčková, Šimáková, 

Švarc, Tvrdoň 

Omluveni:  Cieluch, Vavrušková 

Hosté:  Kloknerová, Palečková, Stavárek, Šperka 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2020 

3. Rozpočet SU OPF na rok 2021 

4. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana SU OPF i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný 

další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

2. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2020 

 

Předsedkyně senátu dr. Šimáková uvedla, že Akademický senát SU OPF, v rámci svých 

pravomocí, Výroční zprávu o hospodaření schvaluje. Dr. Šimáková dále uvedla, že senát 

obdržel dokument ve velkém předstihu k předjednání a měl tak dostatek času se s ním seznámit. 

Výroční zpráva o hospodaření byla předjednána na úrovni Komise pro hospodářské záležitosti 

(KHZ). KHZ jej projednala, připomínkovala a vznesla několik dotazů. Výstupy z jednání 

komise obdrželi členové senátu mailem. Zápis z jednání komise je také dostupný na webových 

stránkách senátu v sekci zápisy (Číslo 02 ze dne 12.05.2021). Dokument, který byl předložen 

na jednání senátu, již reflektuje připomínky KHZ. Poté předsedkyně senátu předala slovo 

děkanovi.  

 

Děkan prof. Stavárek poděkoval všem, kdo se podílel na vylepšení kvality předloženého 

dokumentu v rámci senátu a KHZ. Konstatoval, že je snahou Výroční zprávu o hospodaření 



 

 

 
 

 Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

 

2  
 
 

vylepšovat, a to zejména textovou částí a grafickými úpravami tak, aby tabulky dané požadavky 

MŠMT dávaly smysl.  

 

Dr. Šimáková požádala o slovo předsedkyni KHZ doc. Růčkovou. Doc. Růčková shrnula, že 

komise Výroční zprávu o hospodaření důkladně prostudovala a připomínky odevzdala 

zpracovatelům dokumentu. Komise obdržela vyjádření k jednotlivým připomínkám a 

stanovisko ke způsobu jejich zapracování. Připomínky byly reflektovány a dotazy 

zodpovězeny. K projednávanému dokumentu tak žádné další připomínky komise nemá. 

 

Předsedkyně senátu otevřela diskuzi. Jelikož se nikdo z přítomných senátorů nepřihlásil o 

slovo, vyzvala k hlasování.  

 

Hlasování o Výroční zprávě o hospodaření SU OPF za rok 2020: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2020. 

 

3. Rozpočet SU OPF na rok 2021 

 

Dr. Šimáková uvedla, že Rozpočet SU OPF je dokumentem, který je senátem schvalován. 

Rozpočet SU OPF na rok 2021 byl dne 21. 5. 2021 projednán na úrovni KHZ. Předsedkyně 

poděkovala členům KHZ za promptní prostudování tohoto materiálu. Jednání KHZ se účastnila 

také paní tajemnice. Z jednání vzešlo několik poznámek, připomínek a podnětů. Zápis z jednání 

komise je dostupný na webových stránkách senátu v sekci zápisy (Číslo 03 ze dne 21.05.2021). 

Senát před jednáním obdržel aktualizovanou verzi dokumentu, která reflektuje připomínky 

KHZ. Dr. Šimáková poděkovala zpracovatelům dokumentu za rychlé reagování a úpravu 

dokumentu. Následně předala slovo děkanovi fakulty.  

 

Prof. Stavárek seznámil přítomné senátory s procesem tvorby rozpočtu. Každoročně jsou jarní 

měsíce spojeny s univerzitním jednáním o rozpisu finančních prostředků na jednotlivé součásti. 

Letošní rok byl specifický tím, že poprvé za dobu platnosti aktuálně platné metodiky, bylo 

univerzitě uděleno penále z MŠMT ve výši cca 4 mil. Kč. Důvodem byl zejména pokles 

průměrného koeficientu ekonomické náročnosti (KEN) na SU o více, než je povoleno. 

Referenční hodnoty jsou vztahovány k roku 2017. Minulé roky jsme měli problém jako fakulta 

naplnit ukazatel počtu přijatých studentů do 1. ročníku. Za nedobrání studentů jsme jako fakulta 

v rámci SU platili pokuty. Tento rok fakulta nabrala studentů víc, ale ovlivnilo to pokles 

průměrného KENu na univerzitě. SU se pokusila propad KENu vysvětlit, no i navzdory 

zaslaným argumentům, MŠMT pokutu pro SU potvrdilo. Prvotní návrh rozpisu finančních 

prostředků pracoval s navýšením příspěvků pro všechny součásti. V polovině března proběhlo 

jednání, kdy ostatní fakulty upozornily na to, že hlavním zdrojem poklesu průměrného KENu 

je naše fakulta. Fakulta přijala více studentů, než předpokládala, díky opatřením jako je nová 

reklamní kampaň, zrušení přijímacích zkoušek, ale také efektu covidového roku. OPF má oproti 

jiným součástem nejnižší KEN a bylo spočítáno, že OPF se na poklesu průměrného KENu na 

SU podílela z 90 %. Návrh p. Víchy z Fakulty veřejných politik na zaplacení celé pokuty jen 

OPF byl děkanem prof. Stavárkem a jinými součástmi rozporován. Začátkem května pak vedení 

SU zpracovalo nový návrh, jehož závěrem bylo, aby součásti, které mají v roce 2021 podíl na 

pokutě SU (OPF a Matematický ústav), přišly o původní navýšení, které bylo projednáno 

https://www.slu.cz/opf/cz/file/cul/554d1f60-5a24-4c2f-953c-0637774ced1d
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v březnu. Tento návrh byl z pohledu OPF akceptovatelný a zajistil nám nárůst finančních 

prostředků ze dvou důvodů. 1.) OPF nebyla přidělena pokuta za to, že nabrala málo studentů, 

v roce 2020 to bylo 3,8 mil. Kč. 2.) Fakulta se zlepšila v kvalitativních ukazatelích a získala o 

1,1 mil. Kč více než v roce 2020. Fakulta získá tedy celkově navíc 4,9 mil. Kč.  Na univerzitních 

jednáních děkan zmínil, že OPF je pokutována vždy. Je špatně, když fakulta nabere hodně 

studentů, i když nabere málo studentů. OPF má především studijní programy s KENem 1,0. Za 

poslední tři roky zaplatila fakulta na pokutách 7 mil. Kč. Konsenzus k rozpisu finančních 

prostředků na rok 2021 byl přijat 3. 5. Rozpis byl předložen na velký senát, který ho schválil. 

Následně byl zpracován rozpočet pro naši fakultu.  

 

Dr. Šimáková uvedla, že z pohledu svých několikaletých zkušeností působení v senátu a KHZ 

může konstatovat, že vedení OPF vždy v rámci jednání o rozpisu finančních prostředků dělá to, 

co je v jeho silách. Jednání je stěžené tím, že pro rozpis finančních prostředků mezi součásti 

SU nejsou stanovená jasná pravidla. Poděkovala vedení OPF za úsilí a zastupování zájmů 

fakulty.  

 

Předsedkyně KHZ doc. Růčková informovala, že senát má k dispozici zápis z jednání komise, 

poznámky o formě zapracování připomínek a upravenou verzi dokumentu dle uvedených 

připomínek. Připomínky jsou rozděleny na formální a na ty, které požadují podrobněji vysvětlit 

některé položky rozpočtu. Dále požádala o bližší specifikaci rozpočtované částky na 

modernizaci zasedací místnosti A308. Za komisi také oficiálně vyjádřila podporu vedení 

fakulty: „Komise pro hospodářské záležitosti navrhuje Akademickému senátu, aby vyjádřil 

oficiální podporu vedení fakulty k tomu, aby na základě jednání s rektorátem a ostatními 

součástmi Slezské univerzity byla jasně stanovena pravidla pro řešení pokut v budoucnosti. “ 

 

Dr. Šimáková uvedla, že podpora by měla zaznít ze strany celého senátu.  

 

Prof. Stavárek objasnil záměr rekonstrukce zasedací místnosti A308, která by měla být 

zmodernizována a reprezentativní. Místnost by měla být přizpůsobena na hybridní jednání 

různých fakultních orgánů. Proto je nutno vybavit místnost technickým zajištěním, aby bylo 

jednání komfortní z hlediska zvuku, obrazu, sdílení dokumentů atd. Následně děkan nasdílel 

dokumenty týkající se podrobnějšího rozklíčování částky 3,5 mil. Kč – projekt, stavební práce, 

vybavení interiéru, audiovizuální technika (kamery, několik LED obrazovek), atd. 

V současnosti probíhá výběrové řízení na zhotovitele, v půlce června začnou demoliční práce. 

Je to jedna z nejdůležitějších místností na fakultě, která by měla působit reprezentativně. 

 

Dr. Šimáková se dotázala, jak bude naloženo s technikou, která se využívá v zasedací místnosti 

v současnosti. Prof. Stavárek odpověděl, že technika bude využita v jiných místnostech, 

projektor s plátnem budou přesunuty do zasedačky v Edulabu. Dr. Klepek poděkoval za přesun 

projektoru do Edulabu, kde je kvalitnější vybavení potřebné.  

 

Žádné další připomínky k dokumentu nebyly vzneseny.  

 

Děkan prof. Stavárek vyjádřil souhlas s návrhy k úpravě rozpočtu dle připomínek z jednání 

KHZ.  

 

Předsedkyně senátu otevřela hlasování o návrhu na úpravu Rozpočtu SU OPF na rok 2021 dle 

připomínek KHZ. 
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Hlasování o zapracování připomínek KHZ: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Poté dr. Šimáková vyzvala k hlasování o Rozpočtu SU OPF na rok 2021 po navržených 

úpravách.  

 

Hlasování o Rozpočtu SU OPF na rok 2021: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné na 

rok 2021 ve znění navržených úprav.  

 

4. Různé 

 

Duplicita kódů předmětů v informačním systému: 

Dr. Klepek otevřel problematiku různých kódů předmětů ke stejnému kurzu. Takto nastavené 

kódy v IS SU stěžují management studentů s různými kódy. Informoval, že s Ing. Kempným 

řešili situaci odpovědníků, kde byl problém s nastavením testu pro studenty stejného předmětu, 

ale s jinými kódy. Vyvstala otázka, zda je nutné mít různé separátní kódy, a proč nezůstat 

v jednom kódu předmětu pro vícero studijních programů. Zjednodušilo by to a zlepšilo 

efektivitu práce.  

 

Dr. Šimáková uvedla, že situace vyplývá z toho, že předměty spadají do více akreditací a záleží, 

ve které akreditaci je předmět zařazen. Dodala, že v ideální situaci by vyučující spravoval pouze 

jeden kurz a systém by automaticky přiděloval kredity, formu ukončení atd. studentovi dle jeho 

zapsaného studia. 

  

Prof. Stavárek doplnil, že staré akreditace a nové akreditace běží určitý čas paralelně, proto se 

kódy překrývají. Časem to vymizí. Tato problematika bude směřována na studijní oddělení a 

proděkana Suchánka.  

 

Doc. Šperka dodal, že filozofie kódů je taková, že Ing. Valentiny dostane novou akreditaci jako 

balíček a určuje kódy předmět po předmětu. Bylo by dobré, aby společně s garanty nastavili 

kódy předmětů.  

 

Dr. Bauerová vyjádřila souhlas s tím, že mít více kódů je někdy neefektivní. Ze své zkušenosti 

ale ví, že když se v IS SU zaznačí více kódů najednou, tak se mohou dělat úpravy pro všechny 

předměty současně. Dr.  Klepek upozornil, že je to sice možné, ale není to ve všech případech 

možné aplikovat. 

 

Úprava volebního řádu: 

Dr. Šimáková poukázala v souvislosti se státnicemi a postupem studentů v rámci jejich studia, 

na otázku interpretace a eventuální úpravy volebního řádu AS SU OPF v oblasti funkčního 

období senátorů ve studentské komoře. Požádala Komisi pro legislativní a organizační 

záležitosti, aby se domluvili na společné schůzce. Požádala předsedu doc. Tvrdoně o svolání 

komise, jíž bude předsedkyně senátu přítomna. Je nutné projít volební řád senátu, projít postup, 
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jak se budou určovat náhradníci a otevřít otázku eventuální úpravy volebního řádu. Ve 

volebním řádu chybí také problematika jiných než volebních komisí pro volby do AS SU OPF.  

 

Vyjádření podpory AS SU OPF vedení fakulty:  

AS SU OPF vyjadřuje oficiální podporu vedení fakulty k tomu, aby na základě jednání s 

rektorátem a ostatními součástmi Slezské univerzity, byla jasně stanovena pravidla pro rozpis 

finančních prostředků a pro řešení pokut v rámci univerzity. 
 

Prof. Stavárek poděkoval senátu za podporu. Konstatoval, že metodika MŠMT je nepružná, 

ministerstvo nemá ochotu referenční hodnoty posouvat v čase. Referenční hodnoty jsou 

nastaveny dle roku 2017, kdy dobíhal program Gastronomie, hotelnictví a turismus a KEN byl 

tudíž vyšší. V současnosti nevíme, zda se ale referenční hodnota na podzim neposune. Postup 

ministerstva je nepředvídatelný, proto se nedá jednoznačně stanovit, jak rozdělit finanční 

prostředky na součásti. Děkan přiblížil jeho návrh postupu, který prezentoval vedení SU před 

dvěma lety. Finanční prostředky by se rozdělily dle platných pravidel MŠMT, následně by 

všechny součásti byly kráceny o 2-3 %. Takto vytvořený balík peněz by byl k dispozici na 

kompenzace mezi součástmi. Na úrovni vedení fakult a univerzity by se tyto peníze daly využít 

ve prospěch fakulty, která si to zaslouží nebo se to vrátí zpět. S tímto návrhem před dvěma lety 

vedení SU nesouhlasilo, dnes je tento návrh vnímán ze strany rektorátu jako možné řešení.  

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 30. 6. 2021 od 13:00. O formě jednání bude 

rozhodnuto podle aktuální situace. Forma bude upřesněna v pozvánce. 

 

 

 

Za správnost:  

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  



 

 

 
 

 Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

 

6  
 
 

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 26. 5. 2021 

 
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2020. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné na rok 2021 ve znění navržených úprav.  

 

 
Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

předsedkyně AS SU OPF 

 


